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Voorzitter, 

We zitten op de helft van deze collegeperiode. In de afgelopen jaren heeft dit college vele 

mooie veranderingen in projectvorm en uitvoering van wetgeving gerealiseerd om de 

kwaliteit van leven voor iedereen in ons dorp zoveel mogelijk te verbeteren. De 

resterende collegeperiode moeten er nog flink tegenaan om zaken die we in de 

prioriteitendoelstellingen hebben besproken, te realiseren.  

We zitten momenteel in een rare en onzekere periode. Aan de ene kant hebben we te 

maken met de Corona crisis, waar de gehele Nederlandse samenleving op allerlei vlakken 

enorme gevolgen van ondervind. Wat gaat dit betekenen en wat zijn hiervan de 

financiële  consequenties voor de Alblasserdamse samenleving? Aan de andere kant heeft 

Alblasserdam de taak om zijn financiële huishoudboekje in orde te brengen en te houden. 

Een flinke uitdaging voor het college en gemeenteraad. Vooral op het gebied van Sociaal 

Domein blijft het een uitdaging om de uitgaven eerlijk te verdelen. Dragen de sterkste 

schouders nog wel de meeste lasten?  Of is de rekening bij onze ouderen en kwetsbaren 

weggelegd? Alblasserdam heeft evenals de meeste gemeenten in Nederland een tekort 

aan budget toegewezen gekregen. Bij de decentralisaties is er te weinig geld uitgekeerd 

aan de gemeente om de bijbehorende taken op een fatsoenlijke en eerlijke wijze uit te 

voeren. Het college geeft aan zich hiervoor te blijven inzetten via een lobby naar het 

Rijk. Wij vinden dat niet alleen het college dit moet doen. We roepen de fracties in deze 

raad op om dit ook te doen bij hun eigen Kamerleden en ministers. Speciaal doen wij 

deze oproep voor de Alblasserdam vertegenwoordigers van de huidige regeringspartijen. 

Pgn. 16 

Wij hebben hiervoor een motie voorbereid die wij zullen indienen. Wij vinden deze motie zeer 
toepasselijk bij de omschreven risico’s in de perspectiefnota. Pgn. 13 
MOTIE CORONA INDIENEN. 

U bent gaan lobbyen bij het rijk voor meer geld. Uw activiteiten zien we in de lokale 

kranten en sociaal media. Dat steunen wij, maar adviseren het college ook om dit samen 

te doen met de overige Drechtsteden gemeenten en Zuid-Hollandse gemeenten. Pgn .4 

Bezuinigen op voorzieningen op met name WMO en jeugdhulp naderen het punt dat de 

rek eruit is. Wij kiezen dan ook voor een brede solidariteit door de uitgaven nogmaals 

kritisch te bekijken en het zal u geen verrassing zijn, daar waar het echt niet anders kan, 

kiezen wij om de OZB te verhogen. Dit kan zomaar ongekend fors worden indien de 

overheid blijft weigeren budgetten aan te vullen naar het benodigde verantwoorde 

niveau.   

Solidariteit met diegene die het, het hardste nodig heeft en voorzieningen als Landvast, 

zwembad, sportaccommodaties, WMO voorzieningen, scholen en jeugdhulp in 

Alblasserdam moeten op peil blijven. 

Omdat de PvdA zeker willen zijn van een eerlijk bestaan waar iedereen aan mee kan 
doen. 

De bijdragen aan verbonden partijen gaan de komende jaren om hoog naar 53% van ons 

budget. Wat ons betreft is dit een kritische grens. We moeten zorgen dat dit in de 

toekomst niet verder oploopt. Meer grip op de begrotingen van de GR’en is daarom 

nodig. Het klakkeloos verhogen en totaal niet mee doen aan uitgaven verlagen van 

diverse GR’en is ons een doorn in het oog. We zijn als Alblasserdam een zelfstandige 

gemeente en dat moet ook zo blijven.  

Bij de uitvoering van de Omdenknotitie zien we positieve kantelingen. Het zijn kleine 

positieve lokale stappen. We zijn erg benieuwd hoe dit zich verder en breder zal gaan 

ontwikkelen. Zijn er geen aandachtpunten? Die zijn er zeker. Deze zullen wij kritisch 
blijven volgen. Pgn. 8 
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Bij de Gemeenschappelijke Regeling Drechtwerk zien we dat de bijdragen lager gaan 

uitvallen tot en met 2024. Dit is positief. In voorgaande jaren moest er altijd geld bij. 

Wat is er nu gebeurd dat nu een lagere bijdrage moet worden gedaan? Pgn. 8 

We lezen dat er voor de Sporthallen en het Zwembad rekening moeten houden met een 

structureel hogere subsidie van een totaalbedrag van 100.000 euro. Dit vinden wij een 

grote tegenslag. Hier moet meer grip op komen door te onderzoeken hoe deze processen 

zijn verlopen en wat hiervan de leerpunten zijn. Wij betreuren dat de voorzitter van de 

rekenkamercommissie dit niet wilde onderzoeken. We vragen daarom naar andere 

mogelijkheden om een goed onderzoek te laten doen.                                                        

Is de portefeuille houder hier toe bereid? Pgn.10 

 

Het verplaatsen van de Camperplaats is in gang gezet. Laten we de vaart er goed in 

houden. We moeten de toeristenstroom voor nu en in de toekomst  goed gaan regelen. 

Dit zijn we verplicht aan onze (dijk)bewoners. 

Steeds weer vraagt de wethouder aan de raad budget voor Molen gerelateerde 

activiteiten of voorzieningen. Maar het kan toch niet zo zijn dat de Alblasserdamse 

bevolking betaalt voor de toeristen die naar Kinderdijk komen? Kan de portefeuille 

houder zeggen: wanneer gaat het budget neutraal draaien en wanneer zal eventueel geld 

terug naar de gemeentekas terugvloeien?                                                               

Kunt u op korte termijn een overzicht aanleveren van de kosten en opbrengsten in dit 

dossier zodat de raad een goed beeld hierover krijgt? Pgn. 11 

De ontwikkelingen op het Nedstaal terrein geven Alblasserdam nieuwe kansen. Het is een 

groot terrein met veel mogelijkheden. Het zal werkgelegenheid gaan creëren voor 

Alblasserdam en de regio. Het college heeft ons in dit dossier altijd goed meegenomen en 

daar zijn we blij mee. Pgn. 11 

Zorgpunten die de Partij van de Arbeid in dit dossier ziet zijn: de aantrekkingskracht op 

arbeidsmigranten, goede verantwoorde huisvesting in combinatie met toezicht op 

misstanden en uitbuiting.  

Maar ook de logistieke verwerking binnen ons wegennet naar de A15 en verder baard ons 

zorgen. Gaan wij snel genoeg om dit op te vangen? Kunnen de portefeuille houders op 

deze onderwerpen hun reflectie geven? 

 

Tevens kunnen de ontwikkelingen op het Nedstaal terrein mogelijk effect hebben op de 

luchtkwaliteit in Alblasserdam. We willen dat er aan het eind van dit college een evaluatie 

komt wat het effect van alle acties zijn geweest, die vanuit het programma luchtkwaliteit 
zijn gedaan. Pgn. 11 

Met de ontwikkelingen van de huisvesting van onze sociale partners naar de oude 

bibliotheek zijn we erg blij mee en wensen een snelle realisatie  Pgn. 12 

Door ontwikkelen van Smile steunen wij en vragen het college ons hierover goed op de 

hoogte te houden. Pgn. 12 

Het aanstellen van een coördinator Bibliotheek vinden wij een goede zet. Deze persoon 

kan het verschil gaan maken en de Alblasserdamse samenleving warm maken voor het 

huis van de Samenleving die we tegenwoordig De Rederij noemen. Pgn. 12 

Op het gebied van Beschermd Wonen lezen we dat er nieuwe ontwikkelingen gaan 

komen, zoals het overgaan van de centrumgemeente naar alle betrokken gemeenten en 

de openstelling van de Wet langdurig zorg. Wij zouden graag hierover een BIO willen 

zodat we goed geïnformeerd gaan worden wat deze veranderingen gaan betekenen.   

Wat gaat het college doen met een structureel overschot op Bescherm Wonen? Pgn. 12 
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Wij steunen de inzet van het college op het gebied van Dividend Stedin. De rekening kan 

en mag niet eenzijdig bij de gemeenten neergelegd worden, maar moet rechtvaardig 

verdeeld worden over de verschillenden overheden en gebruikers. Pgn. 15 

In de zoekrichting naar een structureel sluitende begroting zijn wij als PvdA geen 

voorstander om uitgaven verder te verlagen. Wij zouden graag zien dat het college 

nogmaals kritisch naar de uitgaven kijkt en de raad keuze mogelijkheden voorlegt. 

De rente op leningen is momenteel zeer laag. We moeten kijken hoe we hier ons 

voordeel uit kunnen halen om ons schuldenpositie verder te verlagen. 

De weerstand vermogen van Alblasserdam is goed en mag als dit nodig is zakken tot 1.4.  

Het inzetten van de Enecogelden moeten we zoveel mogelijk gaan doen zoals dit in het 

coalitieakkoord is besloten. Een deel van dit geld moet we incidenteel besteden aan 

projecten waar we  structureel baten bij gaan verkrijgen. Pgn.18 

Er mag wat de PvdA betreft zeer beperkte hoeveelheid Enecogelden beschikbaar worden 

gesteld aan andere zaken, echter niet meer dan 10%. Pgn. 12 

De Corona crisis heeft ons laten zien hoe belangrijk mensen in de zorg zijn. We zijn erg 

blij dat door de regering een gebaar wordt gemaakt door ze eenmaal een bonus te 

geven. Als PvdA blijven wij aandacht vragen om de jeugdigen maximaal te faciliteren 

voor een goede opleiding/ stage mogelijkheid, die voldoende aansluit op de snel 

veranderende eisen op de arbeidsmarkt. (zoals in de zorg)   

In de prioriteitenstelling zien wij het bestrijden van armoede hoog staan. Daar zijn we blij 

om. Armoedebestrijding wordt wat ons betreft nog belangrijker door de effecten van de 

Corona crisis. Veel mensen zijn werkloos geworden,  met alle gevolgen van dien.         

Wij vragen het college hier scherp op te blijven en te waken dat de sociale ongelijkheid 

niet wordt vergroot. 

Voor de PvdA is het van groot belang dat er nog deze college periode de eerste paal 

wordt geslagen voor de bouw van ongeveer 40 sociale huurwoningen.                         

We vragen het college zich hiervoor zijn uiterste best voor te doen. 

Bij de invoering van de energietransitie willen PvdA voldoende aandacht voor onze 

inwoners die het geld niet hebben om de energie besparende maatregelen zelf te 

financieren. We zijn voor het standpunt, om hiervoor per wijk een werkgroep op te 

starten. 

Buiten de bedreiging van de volksgezondheid door Corona, is de vaccinatiegraad in 

Alblasserdam, één van de laagste van Nederland, een grote bededreiging. Hoewel 

verbeterd vraagt dit onze volle aandacht. Wij verzoeken de portefeuille houder een BIO 

te organiseren en het later in de gemeenteraad te behandelen.  

 

Voorzitter, 

Ik sluit af met woorden van John F. Kennedy. 

In tijden van nationale crisis, moeten mensen van goede wil en vrijgevigheid in staat zijn 

om zich te verenigen, ongeacht hun partij of politieke voorkeur. 


